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Sprawozdanie 

z międzysesyjnej działalności Zarządu Powiatu 

w okresie od 19 stycznia 2024 r. do 26 marca 2024 r.   

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył 7 posiedzeń.   

 

Pierwsze posiedzenie odbyło się 2 lutego 2024 r. Podjęto w nim uchwały w sprawie: 

 

1. zmian w budżecie powiatu w Nidzicy na 2024. 

Zarząd Powiatu wyraził zgodę na wydanie opinii do wniosku ZRID (droga Nowa Wieś 

Wielka). Wniosek dotyczy „ Rozbudowy drogi powiatowej nr 1625N w miejscowości Nowa Wieś 

Wielka wraz ze skrzyżowaniem z drogą nr 1619N”. 

Następnie, Zarząd Powiatu wyraził zgodę zwiększenie planu finansowego na szkolenie Rady 

Pedagogicznej Zespołu Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie. Szkolenie odbędzie 

się w zakresie modyfikacji trudnych zachowań ucznia ze spektrum autyzmu z wykorzystaniem 

technik poznawczo-behawioralnych. Szkolenie  potrzebne jest ponieważ w szkole pojawił się 

uczeń, który wymaga specjalnej edukacji. W związku z tym, nauczyciele chcieliby nauczyć się 

postępować z takim uczniem. Szkolenie zaplanowane jest dla całej Rady Pedagogicznej i odbędzie 

się 6 lutego 2024 r.  

Ponadto, szkolenie to mieści się w ramach planu, który Zarząd Powiatu przyjął w styczniu na 

rok 2024. Następnie, Zarząd zapoznał się ze sprawozdaniem ze średnich wynagrodzeń nauczycieli 

za 2023 rok. Wszyscy nauczyciele osiągnęli w każdej grupie awansu zawodowego wymaganą średnią 

wynagrodzeń. Z tego powodu nie będzie wypłacany jednorazowy dodatek uzupełniający za rok 

2023. 

Następnie, P. Wicestarosta Paweł Przybyłek omówił ustawę o szczególnej opiece geriatrycznej, 

w tym zadań jakie zostały nałożone na Powiat Nidzicki w zakresie utworzenia Centrum Zdrowia 

75+. P. Wicestarosta poinformował, że centrum geriatryczne musi obejmować minimum 6000 

osób 75 +, aby taką liczbę uzyskać  potrzeba co najmniej trzech powiatów. Do 12 marca 2024 r. 

musi zostać podpisane porozumienie w sprawie utworzenia Centrum Zdrowia 75+. Na Konwencie 

Powiatów Województwa padł wniosek, aby Wojewoda Warmińsko- Mazurski wystąpił do 

Ministerstwa Zdrowia o przedłużenie terminu, ponieważ będzie bardzo ciężko porozumieć się w 

tej kwestii. Jest wiele zadań, które trzeba wypełnić w ramach centrum zdrowia tj. jednym z nich jest 

transport osób. Trudno powiedzieć czy nasz kierowca będzie dowoził osoby, czy trzeba zatrudnić 

odpowiednią pomoc medyczną. Dużo jest niewiadomych.   

 

Drugie posiedzenie odbyło się 6 lutego 2024 r. Podjęto w nim uchwały w sprawach: 

 

1. ogłoszenia zamówienia publicznego w trybie podstawowym bez negocjacji pn. 

„Ubezpieczenie mienia i odpowiedzialności Powiatu Nidzickiego”. Termin składania ofert 

upływa 15 marca 2024 r. Termin wykonania zamówienia wynosi 12 miesięcy, a 

przewidywany okres ubezpieczenia  (okres realizacji zamówienia) od dnia 15 marca 2024 r. 

do dnia 14 marca 2025 r. Ostatnim dniem  umożliwiającym ubezpieczenie pojazdu na 

warunkach umowy o udzielenie zamówienia publicznego jest ostatni dzień obowiązywania 

umowy, to jest 14 marca 2025 r. Maksymalnie okres ubezpieczenia pojazdów zakończy się 

dnia 13 marca 2026 r.  
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2. wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie lokalu o pow. 52,60 m2 stanowiącego własność 

Powiatu Nidzickiego, będącego w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Zawodowych i 

Ogólnokształcących w Nidzicy. W dniu 17 stycznia 2024 r. do Zarządu Powiatu w Nidzicy 

wpłynął wniosek Stowarzyszenia Rodzin Abstynenckich „NIDA” z prośbą o wsparcie w 

formie lokalu. Z uwagi na to, że lokal z którego korzystali finansowany był przez MOPS w 

Nidzicy, a umowa najmu wygasła z dniem 31.12.2023 r., zgodnie z art. 43 ust. 2 pkt. 3 

ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami. Zarząd Powiatu 

przychyla się do prośby Stowarzyszenia i wyraża zgodę na oddanie w użyczenie na okres 6 

miesięcy lokalu o pow. 52,60 m2 znajdującego się w budynku nr 12 położonym w Nidzicy 

przy ul. Wyborskiej z nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Nidzickiego będącej w 

trwałym zarządzie ZSZiO w Nidzicy.  

 

Następnie, Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawami związanymi z gospodarowaniem 

nieruchomościami. Kierownik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami P. Marek 

Kaszubski przedstawił pismo, które otrzymaliśmy od Warmińsko- Mazurskiej Wojewódzkiej 

Komendzie Ochotniczych Hufców Pracy w Olsztynie z prośbą o pomoc w wynajęciu lokalu 

użytkowego na potrzeby Młodzieżowego Centrum Kariery w Nidzicy z zasobów Starostwa 

Powiatowego. Młodzieżowe Centrum Kariery prosi o pomoc w wynajęciu lokalu o powierzchni 

ok. 70-80 m2, złożonego w 2 pokoi biurowych. Dalej, zarząd zapoznał się z pismem 

Wojewódzkiego Szpitala Rehabilitacyjnego dla Dzieci w Ameryce z prośbą o użyczenie siedziby na 

prowadzenie Ośrodka Środowiskowej Opieki Psychologicznej i Psychoterapeutycznej dla Dzieci i 

Młodzieży w Nidzicy. Wojewódzki Szpital Rehabilitacyjny dla Dzieci w Ameryce otrzymał misję 

utworzenia Północnego Centrum Psychiatrii dla Dzieci i Młodzieży w Ameryce. W związku z tym, 

że przygotowując się do realizacji tego zadania Szpital, otworzył Ośrodek Środowiskowej Opieki 

Psychologicznej i Psychoterapeutycznej oraz Terapii Uzależnień dla dzieci i młodzieży  w Olsztynie 

oraz planuje rozszerzyć tą działalność poprzez otwarcie kolejnej placówki na terenie miasta 

Nidzica. Celem tego przedsięwzięcia jest stworzenie poradni psychologicznej dla dzieci i 

młodzieży, której zadaniem będzie zwiększenie dostępności dla usług psychologicznych dla 

mieszkańców powiatu. Poradnia będzie udzielać świadczeń bezpłatnie w ramach podpisanej 

umowy z NFZ. Starosta P. Marcin Paliński poinformował, że rozmawiał z P. Dyrektor ZOZ. Są 

wolne pomieszczenia w szpitalu i w przychodni. P. Marcin Paliński uważa, że mamy wolne 

pomieszczenia po PCPR i może powinniśmy zaproponować tamtejsze lokale, oczywiście odpłatnie. 

Środki zasiliłyby dochody ZOZ w Nidzicy. Ponadto, zostało przedstawione P. Marek Kaszubski 

postanowienie Burmistrza Nidzicy, w którym pozytywnie opiniuje on wstępny projekt podziału 

nieruchomości położonej w obrębie Jabłonka gm. Nidzica oznaczonej w ewidencji gruntów i 

budynków numerem działki 76 o powierzchni 0,6347 ha uregulowanej w księdze wieczystej 

OL1N/00002698/5, polegający na wydzieleniu działek o numerach 76/1, 76/2, 76/3, 76/4,76/5, 

76/6 i 76/7 w sposób pokazany na mapie stanowiącej załącznik do postanowienia. Podział tej 

nieruchomości będzie się wiązał z koniecznością wypłaty odszkodowania za przyjętą jej cześć 

przeznaczoną na drogę powiatową.  

W dalszej części porządku obrad, Sekretarz Powiatu P. Iwona Urbanowicz przedstawiła 

kwestie związane ze sporządzeniem wojewódzkiego planu szczególnej opieki geriatrycznej dla 

województwa warmińsko-mazurskiego dotyczące utworzenia centrum zdrowia 75+. Utworzenie 

takiego centrum wynika z wejścia w życie 1 stycznia 2024 r. ustawy z dnia 17 sierpnia 2023 r. o 

szczególnej opiece geriatrycznej. Ustawodawca przewidział, że w takich centrach, będą obsługiwani 

mieszkańcy 75 +, natomiast, żeby utworzyć takie Centrum to w powiecie powinno być od 6 do 12 

tyś. osób w takim wieku. Jeśli Powiat nie dysponuje taką liczbą osób to może zawierać 

porozumienia z innym powiatem. Ponadto, zgodnie z art.. 8 ww. ustawy do zadań powiatu z 
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zakresu szczególnej opieki geriatrycznej należy: 1) rozpoznawanie potrzeb zdrowotnych i stanu 

zdrowia osób, które ukończyły 75 rok życia, zamieszkujących na terenie powiatu, 2) zgłaszanie 

propozycji dotyczącej utworzenia i lokalizacji centrum oraz obszaru działania; 3) utworzenie 

centrum, w przypadku gdy taka potrzeba wynika z wojewódzkiego planu, 4) zawierania porozumień 

o przyjęciu albo przekazaniu powiatowi sąsiedniemu do realizacji zadań utworzenia centrum, 

warunkach wzajemnych rozliczeń oraz tryb kontroli realizacji zadania. Do ustawy nie zostały 

wydane rozporządzenia wykonawcze, które regulowałyby jak powinna wyglądać organizacja w 

sprawie sposobu funkcjonowania i minimalnego zakresu świadczeń realizowanych przez dzienny 

ośrodek opieki geriatrycznej. Termin na zgłoszenie przez powiaty pisemnej propozycji utworzenia 

i lokalizacji centrum 75+ do wojewódzkiego planu opieki geriatrycznej wynosi 60 dni licząc od dnia 

udostępnienia przez Wojewodę informacji w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu o 

rozpoczęciu prac nad wojewódzkim planem działania. Publikacja była  

12 stycznia, zatem od tego czasu 2 miesiące na zgłoszenie przypadają do 12 marca br.  

Do zgłoszenia powiat dołącza deklarację podmiotu leczniczego, o którym mowa w ust. 3 pkt. 1 lit. 

a, o gotowości utworzenia w tym podmiocie centrum zdrowia 75+, a w przypadku, o którym mowa 

w art. 19 ust. 1- również porozumienie o przyjęciu do realizacji zadania utworzenia centrum. Mając 

na uwadze brak aktów wykonawczych do ustawy, oraz szereg kwestii do wyjaśnienia np. odnośnie 

finansowania i rozliczania się w przypadku zawierania porozumień, termin 60 dni jest 

niewystarczający do zgłoszenia przez powiaty propozycji utworzenia Centrów 75+.Ponadto, 

kwestie związane z zawieranymi przez powiaty propozycjami utworzenia Centrów 75+ muszą 

znaleźć odzwierciedlenie w Wieloletnich Planach Finansowych powiatów, co bez obowiązujących 

rozporządzeń jest niemożliwe do przeprowadzenia. Ponadto, realizacja tej inwestycji wynosi do 5 

lat, a koszty związane ze świadczeniem usług medycznych, koszt transportu i wyżywienia będą to 

koszty własne powiatu. W związku z zaplanowanymi na przyszły tydzień spotkaniami ze Starostami 

z powiatu szczecińskiego i działdowskiego, to wtedy podjęte rozmowy w tym temacie.  

Następnie, Sekretarz Powiatu P. Iwona Urbanowicz poinformowała, że zostały 

znowelizowane przepisy art. 94 ustawy z dnia 6 września 2001 r. – Prawo Farmaceutyczne, 

regulujące kwestię dyżurów aptek w dni wolne od pracy oraz w porze nocnej na terenie powiatu. 

Zmiana została wprowadzona ustawą z dnia 17 sierpnia 2023 r. o zmianie ustawy o refundacji 

leków, środków spożywczych specjalnego przeznaczenia żywieniowego oraz wyrobów 

medycznych oraz niektórych innych ustaw. Zgodnie z postanowienia art. 94 ustawy, w sytuacji gdy 

praca aptek ogólnodostępnych nie gwarantuje zaspokojenia potrzeb ludności, zarząd powiatu 

wyznacza, w drodze uchwały, aptekę ogólnodostępną do pełnienia dyżurów w porze nocnej lub 

dyżurów w dni wolne od pracy. Pełnienie dyżurów, na podstawie uchwały zarządu powiatu: dyżur 

w dzień wolny od pracy – dyżur pełniony przez aptekę ogólnodostępną w dniach, o których mowa 

w art. 1 lub art. 1a ust. 1 ustawy z dnia 18 stycznia 1951 r. o dniach wolnych od pracy, bez przerwy 

przez kolejne 4 godziny zegarowe w przedziale czasowym między godzinami 10:00 a 18:00, dyżur 

w porze nocnej – dyżur pełniony przez aptekę ogólnodostępną bez przerwy przez kolejne 2 

godziny zegarowe w przedziale czasowym między godzinami 19.00 a 23.00 podlega finansowaniu 

ze środków Narodowego Funduszu Zdrowia. Z otrzymanej od aptek informacji, w dzień wolny od 

pracy pacjenci najczęściej korzystali ze świadczeń NŚOZ w godzinach 9:00-12:00 oraz 14:00-16:00, 

natomiast w porze nocnej przedział czasowy obejmował godziny 19:00-21:00. P. Sekretarz dodała, 

że z informacji otrzymanych od aptek brakuje chętnych osób do pracy, w niedziele i święta oraz w 

godzinach nocnych. Apteka P. Marka Pejasa wyraziła chęć pełnienia dyżurów w porze nocnej przez 

3 apteki na terenie miasta Nidzica, który jest przedstawicielem, w dni powszednie tj. od 

poniedziałku do piątku w godz. od 20:00 do godz. 22:00, a także w niedziele od godz. 10:00 do 

godz. 14:00 lub od 12:00 do 16:00 (godziny podlegające negocjacjom) Nie jest zainteresowany 

pełnieniem dyżurów przez apteki w soboty w porze nocnej, dni wolne od pracy oraz w porze 
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nocnej w dni wolne od pracy. Natomiast,  Apteki DOZ złożyły informacje, że nie spełniają 

warunków, żeby pełnić dyżury w niedziele i święta oraz w godzinach nocnych. Mając na uwadze 

powyższe, Zarząd Powiatu postanowił, aby wystąpić do Wojewódzkiego Inspektoratu 

Farmaceutycznego w Olsztynie odnośnie realizacji zadań przez DOZ, a mianowicie niemożności 

pełnienia dyżurów z uwagi na niespełnienie przesłanek z art. 94 ust. 8 ustawy Prawo 

farmaceutyczne. 

W dalszej części porządku obrad, Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem 

sprawozdanie z przeprowadzonego audytu w PZD w Nidzicy oraz rocznego sprawozdania z 

audytu. Celem i zakresem audytu było zbadanie organizacji i funkcjonowania Powiatowego zarządu 

Dróg w Nidzicy oraz realizacji kontroli zarządczej, w tym ocena mi.in: struktury zatrudnienia w 

PZD, prawidłowość gospodarki finansowej, realizacja zadań ustawowych i statutowych, realizacja 

zamówień publicznych, wywiązywanie się z obowiązków w zakresie kontroli zarządczej. Okres 

objęty badaniem to: 01.01.2022 r. – 30.06.2023 r., a kontrolę przeprowadził P. Sebastian 

Bentkowski – audytor wewnętrzny z firmy DB Group s.c. w Olsztynie. W wyniku przeprowadzonej 

kontroli stwierdzono następujące zalecenia: rzetelne prognozowanie wydatków i dochodów PZD 

oraz w miarę możliwości ich aktualizowanie; każdorazowe przeprowadzanie naboru na urzędnicze 

stanowisko w PZD w trybie przewidzianym ustawą z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach 

samorządowych, dostosowanie warunków zatrudnienia na urzędniczym stanowisku  kierowniczym 

w PZD do wymogów obowiązującego prawa. Nieprawidłowości zostały  usunięte i na podstawie 

porozumienia między pracodawcą, a pracownikiem zmieniono stanowisko kierownicze na 

stanowisko nie urzędnicze. W związku z powyższym zmianie uległy warunki pracy i płacy.  

Następnie, Sekretarz Powiatu P. Iwona Urbanowicz przedstawiła wyjaśnienia w sprawie skargi 

dotyczącej nadużywania uprawnień przez pracownika ZOZ w Nidzicy w stosunku do pacjenta 

przebywającego w ZOL. W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego p. o.  

Dyrektora ZOZ w Nidzicy P. Anna Szypulska stwierdziła, że skarga na pracownika jest bezzasadna.  

Dalej, Sekretarz Powiatu P. Iwona Urbanowicz odniosła się do sprawy wynagrodzenia poprzedniej 

P. Dyrektor ZOZ za 2022 r. Z informacji, które do nas dotarły to P. Dyrektor otrzymywała 

wynagrodzenie z funkcji kierownika oddziału pediatrycznego, kiedy to funkcjonował Szpital 

Tymczasowy. W trakcie trwania pandemii nie funkcjonował odział pediatryczny, a P. Dyrektor 

pobierała wynagrodzenie z tytułu pełnienia funkcji kierownika oddziału pediatrycznego. Odnośnie 

dodatku stażowego powyżej 20 lat to P. Mecenas uznał, że było to działanie prawidłowe. Zarząd 

postanowił, aby zgromadzony materiał przekazać do kancelarii, która nas obsługuje, aby 

wyciągnęła wnioski w tym temacie. Być może wszystko jest w porządku, ale powinno to zostać 

zweryfikowane. Ponadto, Zarząd postanowił, aby skierować pismo do NFZ w Olsztynie odnośnie 

skargi złożonej w sprawie nieprawidłowego wydatkowania dodatków covidowych.  

Zarząd zapoznał się również z sytuacją finansową ZOZ w Nidzicy. Płynność finansowa znajduje 

się na bardzo niskim poziomie, co powoduje, że płatności regulowane są z opóźnieniem, a to wiąże 

się z koniecznością płacenia odsetek. ZOZ posiada zaległości w płatnościach wobec 

kontrahentów, wobec ZUZ, wobec pracowników z tytułu wypłaty nagród jubileuszowych. ZOZ 

występuje do kontrahentów z wnioskami o wydłużenie terminów płatności, natomiast do ZUS z 

wnioskiem o rozłożenie płatności zaległych składek na raty. Z opóźnieniem wypłacane są również 

wynagrodzenia pracownikom zatrudnionym na umowę cywilno-prawną. Dodatkowo, P. Sekretarz 

poinformowała, że z ZOZ w Nidzicy wpłynęło pismo, stanowiące uzupełnienie danych do 

interpelacji P. Jacka Jankowskiego, w części wykazu asortymentu dot. „pozostałych materiałów 

medycznych”, ujętych w korekcie planu finansowego na 2023 r. w kwocie 600.000,00 zł.  

Następnie, Zarząd powrócił do sprawy wniosku Inspektora Nadzoru Inwestorskiego. Wydłużenie 

Jego pracy nie nastąpiło o 12 miesięcy, tylko o 5 miesięcy. W związku z powyższym, Inspektor 

zweryfikował swój wniosek i zszedł z kwoty 70 tys. zł na kwotę 39 tys. zł. P. Sekretarz dodała, że 
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w opinii P. Mecenas powinniśmy zaprosić P. Inspektora na kolejny Zarząd, celem dalszej 

konsultacji Jego wynagrodzenia. W tej sytuacji, Członkowie Zarządu Powiatu w Nidzicy 

postanowili, aby zaprosić P. Inspektora na kolejne posiedzenie Zarządu Powiatu, celem wyjaśnienia 

pewnych kwestii i omówienia  

 

Trzecie posiedzenie odbyło się 15 lutego 2024 r. Podjęto w nim uchwałę w sprawie: 

 

1. udzielenia upoważnienia do czynności prawnych polegających na zaciągnięcie kredytów i 

pożyczek oraz udzielenia pożyczek, poręczeń i gwarancji, a także emisji papierów 

wartościowych. W związku z planowaną emisją obligacji przystąpiono do rozesłania 

zapytań ofertowych. Na zapytanie odpowiedziały 4 firmy: NWAI Dom Maklerski, PKO 

Bank Polski, Dom Maklerski Banku BOŚ, BGK Bank Gospodarstwa Krajowego. 

Najkorzystniejszą ofertę przedstawił NWAI Dom Maklerski na kwotę 323 000 złotych ze 

wszystkimi prowizjami. 

 

W dalszej części porządku obrad, p. o. Dyrektora P. Anna Szypulska przedstawiła sytuację 

finansową i organizacyjną ZOZ. Poinformowała członków Zarządu, że tylko przybliżone bilanse 

finansowe zostały przedstawione, ponieważ P. Księgowa Iwona Dwórznik dopiero na koniec 

marca będzie wstanie przedstawić jak dokładnie wygląda sytuacja finansowa szpitala. Dodała, że 

Kancelaria Doradcza zaczęła działalność w szpitalu od 1 lutego 2024 r. i równocześnie są w trakcie 

przeprowadzania trzech audytów. 14 lutego 2024 r. został zakończony audyt dokumentacji 

medycznej, ale nie został jeszcze zakończony protokołem. Poinformowała jakie są zastrzeżenia 

oraz co poprawi i wpłynie na jakość pracy i wydajność pracowników. Dodała, że dokumentacja 

medyczna jest dublowana, jednocześnie prowadzona jest w wersji papierowej i w wersji 

elektronicznej. W szpitalu prowadzony jest  równocześnie audyt dokumentacji medycznej  i audyt 

finansowy. Ponadto, P. Anna Szypulska powiedziała, że mimo licznych starań i przeprowadzonych 

rozmów na ordynację dzienną nie udało się pozyskać lekarzy. Poinformowała, że są trzy osoby 

chętne na ordynację dyżurową, które podejmą z nami współpracę. Ponadto, P. Anna Szypulska 

zaplanowała rotację między Nocną Świąteczną Pomocą, a oddziałem wewnętrznym. Dodała, że to 

wspomoże oddział wewnętrzny w ordynacji dyżurowej. Jest trudność w pozyskaniu lekarzy 

internistów w Województwie Warmińsko- Mazurskim. P. Anna Szypulska poinformowała, o 

współpracy z Firmą Rekrutacyjną, która ściąga lekarzy z Białorusi. Jeśli chodzi o pracowników 

ochrony zdrowia zasoby kadrowe są analizowane i dokładnie przyglądamy się poszczególnym 

komórkom organizacyjnym. W sytuacji gdzie normy są nie oszacowane robione są przesunięcia do 

innych komórek organizacyjnych, kiedy zasoby kadrowe przewyższają normę nie są przedłużane 

umowy o pracę. P. Anna Szypulska poinformowała również, że Przedsiębiorstwo Usługowe 

Gospodarki Komunalnej przygotowało im ofertę na zakup kotła gazowego i koszt usługi wstępnie 

szacowany jest na 220 000 złotych. Następnie, został podjęty temat pisma, które wpłynęło do 

Starostwa Powiatowego w Nidzicy od P. Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala w Ameryce. Zarząd 

postanowił, aby w odpowiedzi na to pismo uwzględnić najwyższe stawki za wynajem z możliwością 

negocjacji, co dla pomieszczenia 185 m dałoby miesięczny przychód 20 380 zł. Dalej, Zarząd 

otrzymał informację nt. funkcjonowania oddziału internistycznego na którym obecnie było 

zajętych 10 łóżek. Ilość pacjentów jest różna mimo ograniczeń. Zmniejszenie ilości łóżek zadziało 

się niezgodnie z ustaleniami z Narodowym Funduszem Zdrowia. W rejestrze jest zgłoszone 10 

łóżek jest to nieadekwatne ze zgłoszeniem do Narodowego Funduszu Zdrowia. P. Dyrektor 

poinformowała, że jest w stałym kontakcie z P. Dyrektor Narodowego Funduszu Zdrowia i stara 

się wyjaśnić całą sytuację. 



6 
 

Następnie, Zarząd Powiatu powrócił do sprawy dotyczącej organizacji Centrum 75+. W 

wyniku spotkania z Panem Wojewodą otrzymano informację, że wszystkie świadczenia zdrowotne 

będą finansowane z NFZ a dojazdy i wyżywienie są to koszty własne powiatu.  

Następnie, P. Sekretarz Iwona Urbanowicz przedstawiła odpowiedź NFZ odnośnie pisma, 

które wysłaliśmy z zapytaniem w jaki sposób została rozpatrzona skarga Pana Janusza Dobek, który 

kwestionował prawidłowość przyznawania w trakcie trwania pandemii dodatków covidowych dla 

osób zatrudnionych w ZOZ innych niż personel medyczny. Narodowy Fundusz Zdrowia 

poinformował, im po przeanalizowaniu wyników przeprowadzonych w ZOZ czynności 

sprawdzających uznał przedmiotową skargę za częściowo zasadną. Następnie P. Sekretarz Iwona 

Urbanowicz przedstawiła informację o wynikach kontroli jaka została przeprowadzona przez 

Zakład Ubezpieczeń Społecznych w Olsztynie w Powiatowym Urzędzie Pracy w Nidzicy. 

Omówiła zakresy jakie były sprawdzane. Poinformowała iż w wyniku kontroli stwierdzono iż 

zleceniobiorca złożył niewłaściwe oświadczenie w skutek czego urząd naliczył niewłaściwe składki. 

Nieprawidłowość ta będzie musiała być usunięta. 

Dalej, Zarząd Powiatu przychylił się do wniosku Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w  Nidzicy o wyrażenie zgody na dofinansowanie doskonalenia zawodowego 

nauczycieli. Wydatki były ujęte w zatwierdzonym w październiku planie doskonalenia. 

Finansowanie dotyczy szkolenia dla całej rady pedagogicznej nt. „Odpowiedzialność prawna 

nauczycieli i dyrektora szkoły za bezpieczeństwo uczniów podczaj zajęć w szkole” (koszt 2000 zł), 

dofinansowania studiów podyplomowych „Analityka Zachowania czyli diagnoza i terapia dzieci ze 

spektrum autyzmu” wraz z kosztem delegacji oraz szkoleń dla 6 nauczycieli z zakresu 

neurologopedii i dydaktyki. Wszystkie te szkolenia były zaplanowane i są zgodne z potrzebami 

szkoły. Ponadto, Zarząd zapoznał się z informacją dotyczącą średnich wynagrodzeń nauczycieli za 

styczeń 2024 r. W powiatowych placówkach oświatowych w styczniu b.r. nie osiągnięto 

wymaganych średnich wynagrodzeń nauczycieli. Sytuacja się poprawi w następnych miesiącach, 

kiedy wliczone i wyrównane zostaną podwyżki dla nauczycieli oraz trzynastki. 

W dalszej części porządku obrad, P. Kierownik Wydziału Oświaty, Promocji, Rozwoju i 

Zarządzania Kryzysowego przedstawiła informacje dotyczące audytu przeprowadzonego w 

placówkach oświatowych. W zakresie zredukowania zatrudnienia na stanowiskach nauczycielskich 

i administracyjnych w Zespole Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie, już w maju 

2023 r. zmniejszono ilość pracowników administracji  o 1 etat, jeden z nauczycieli odszedł na 

emeryturę (2022 r.), jeden na świadczenie kompensacyjne (2023 r.).  Audytor zarekomendował 

również reorganizację sieci szkół ponadpodstawowych w powiecie.  Od około roku sytuacja jest 

analizowana. Rozważane są różne scenariusze pod kątem ekonomicznym, w tym m.in. połączenie 

CKZ z ZSZiO, włączenie do tworzonego zespołu szkoły w Jagarzewie, lub utworzenie filii.  

Rekomendowane również było ograniczenie zatrudnienia nauczycieli na części etatu. Te kwestie 

również sukcesywnie są załatwiane. Prowadzona jest baza brakujących nauczycieli i – jeżeli jest to 

możliwe – zatrudniamy nauczyciela w jednej szkole powiatowej, a w drugiej uzupełnia on etat. Od 

tego roku umożliwiamy nauczycielom na każdym stopniu awansu zawodowego podnoszenie 

kwalifikacji dających uprawnienia do nauczania kolejnego przedmiotu, co też wpłynie na 

ograniczenie zatrudnienia nauczycieli z zewnątrz na cząstki etatu. 

 

Czwarte posiedzenie odbyło się 23 lutego 2024 r. Podjęto w nim uchwałę w sprawie: 

 

1. zmian w budżecie powiatu Nidzicy na 2024 rok.  

 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do wniosku o zmianę w planie finansowym na doskonalenie 

zawodowe nauczycieli, z którym zwróciła się P. Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych i 
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Ogólnokształcących w Jagarzewie. Środki w wysokości 2300 zł zostaną przeznaczone na szkolenie 

dla rady pedagogiczne, które zaplanowano na 13 marca br. Tematyka szkolenia wynika z potrzeb 

rady pedagogicznej i diagnozy, którą przeprowadza każdy dyrektor na początku roku. Dodatkowo, 

Zarząd przychylił się do wniosku o Zespołu Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie 

o dofinansowanie w ramach refundacji studiów podyplomowych dla nauczyciela wychowania do 

życia w rodzinie 

 

W dalszej części porządku obrad, zostały omówione sprawy dotyczące dyżurowania aptek.  

Sekretarz Powiatu P. Iwona Urbanowicz przypomniała, iż od 1 stycznia 2024 roku zmieniły się 

przepisy związane z dyżurowaniem aptek m.in. w porze nocnej oraz dni wolne od pracy a organem, 

który określa zapotrzebowanie mieszkańców w tym zakresie oraz określi dyżury aptek na terenie 

Powiatu Nidzickiego jest Zarząd Powiatu, który dyżury określa to w formie uchwały. Przypomniała 

iż dwa podmioty prowadzące apteki na terenie powiatu pod szyldem DOZ złożyły oświadczenia 

iż nie spełniają określonych w ustawie prawo farmaceutyczne warunków aby prowadzić dyżury.  

W związku z tym wystąpiono do Wojewódzkiego Inspektora Farmaceutycznego w Olsztynie o 

udzielenie informacji czy faktycznie podmioty te nie spełniają warunków do świadczenia dyżurów. 

Z uzyskanej od Inspektora Farmacji wynika, iż apteki prowadzone przez te podmioty spełniają 

warunki do pełnienia tych dyżurów. W tej sytuacji poprosiliśmy te podmioty o wypowiedzenie się 

w tej sprawie. Otrzymaliśmy odpowiedź, iż powinniśmy okoliczności wykazane przez nich i ich 

oświadczeniach zweryfikować we wszystkich Inspekcjach Farmaceutycznych, a nie tylko w 

inspekcji w Olsztynie. Pani Mecenas w tej kwestii wydała opinię, iż w jej ocenie zasadnym wydaje 

się przyjęcie złożonych oświadczeń o zaistnieniu okoliczności wykluczających ich z pełnienia 

dyżurów z uwagi na fakt iż oświadczenia zostały składane pod rygorem odpowiedzialności karnej 

za składanie fałszywych oświadczeń. Następnie P. Sekretarz przypomniała iż z uzyskanych od 

aptek rozkładów godzin wynika, że nie są zapewnione dyżury w dni wolne od pracy oraz w porze 

nocnej. Dodała, że dni wolne od pracy to niedziele i wszystkie święta państwowe i kościelne. 

Przypomniała iż Narodowy Fundusz Zdrowia będzie finansował 4 godziny dyżurów w dni wolne 

od pracy i 2 godziny dyżurów w porze nocnej. Zaznaczyła iż to Zarząd Powiatu musi dostosować 

rozkład godzin aptek na terenie powiatu do potrzeb naszych mieszkańców. To Zarząd musi 

określić w jakich godzinach apteki powinny być otwarte, aby te potrzeby były zapewnione.  Jeżeli 

Zarząd uzna iż w celu zapewnienia potrzeb mieszkańców powiatu apteki powinny dyżurować 

więcej niż 4 godziny w dni wolne i 2 godziny w porze nocnej, które są finansowane z NFZ może 

dokonać takiego wyznaczenia, ale powiat musi koszty tych dyżurów pokryć we własnym zakresie, 

z własnych środków. W tej sytuacji powiedziała, że przygotowała projekt pisma informującego 

apteki o zamiarze wydania uchwały odnośnie rozkładu godzin aptek lecz wcześniej zarząd musi 

wskazać w jakich godzinach te apteki mają być czynne aby potrzeby mieszkańców zostały 

zaspokojone. Pismo te zarząd musi wysłać do aptek co najmniej na 21 dni przed dniem wydania 

uchwały, aby apteki mogły zgłosić gotowość do pełnienia dyżurów. Z informacji uzyskanych od 

aptek wynika iż apteki nie chcą pełnić dyżurów w święta oraz w porze nocnej w takim zakresie jak 

to jest dotychczas. Dopóki nie zostanie podjęta uchwała zarządu o dyżurach obowiązuje nadal 

uchwała Rady Powiatu w Nidzicy zgodnie, z którą na terenie powiatu stale jest czynna co najmniej 

jedna apteka. 

 

Piąte posiedzenie odbyło się 29 lutego 2024 r. Podjęto w nim uchwały w sprawach: 

 

1. zmian w budżecie powiatu na 2024 rok. 

2. przydziału obligacji komunalnych serii A24, serii B24, serii C24, serii D24, serii E24, serii 

F24 oraz serii G24 Powiatu Nidzickiego("obligacje komunalne"). 
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3. naboru kandydatów na członków komisji konkursowych do oceny ofert na realizację zadań 

publicznych Powiatu Nidzickiego ogłaszanych w roku 2024. Celem jest utworzenie bazy 

kandydatów na członków komisji konkursowych reprezentujących organizacje 

pozarządowe lub podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy, którzy są zainteresowani 

udziałem w pracach komisji konkursowych w 2024 roku. Udział w pracach komisji 

konkursowej jest nieodpłatny i za udział w posiedzeniach komisji jej członkom nie będzie 

przysługiwać zwrot kosztów podróży. 

4. udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy  

do reprezentowania Powiatu Nidzickiego w sprawach związanych z uczestnictwem  

w programie ERASMUS+ prowadzonym przez Fundację Rozwoju Systemu Edukacji  

w Warszawie.  

 

Następnie, Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował projekty uchwały Rady Powiatu w Nidzicy w 

sprawach: 

1. określenia zadań oraz zasad udzielania dofinansowania dla osób niepełnosprawnych w 

ramach rehabilitacji społecznej i zawodowej ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2024 rok. 

2. przyjęcia "Programu Powiatu Nidzickiego na Rzecz Osób z Niepełnosprawnościami na lata 

2024-2028. 

3. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

oddania w nieodpłatne użytkowanie na czas nieoznaczony nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Powiatu Nidzickiego. 

 

Dalej, Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wniosek Pana Wojciecha Dobrowolskiego 

Inspektora Nadzoru Inwestorskiego odnośnie zwiększenia wynagrodzenia. 

Ponadto, Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją odnośnie uruchomienia Centrum 75+. Do 

12 marca 2024 r. powinniśmy złożyć wniosek do Wojewody Warmińsko- Mazurskiego o ujęcie 

centrum w planie wojewódzkim opieki geriatrycznej w tym kierunku były prowadzone rozmowy z 

sąsiednimi powiatami. Z uwagi na to, że Powiat Nidzicki nie spełnia podstawowego warunku, czyli 

nie posiada od 6 000 do 12 00 mieszkańców w wieku 75+ to w dniu 28 lutego 2024 r. doszło do 

spotkania z przedstawicielami Powiatu Działdowskiego, który to również nie spełnia 

podstawowego warunku posiadania 6 000 mieszkańców w wieku 75+. Dodała, że w tej sprawie nie 

zostały wydane rozporządzenia, że jest niejasność odnośnie min. finansowania tego zadania. 

Przedstawiciele Powiatu Działdowskiego wraz z Starostą P. Marcinem Palińskim i Wicestarostą P. 

Pawłem Przybyłkiem uznali, że zostanie wystosowane pismo w tej sprawie do P. Wojewody 

Warmińsko- Mazurskiego informujące o tym, że podjęliśmy takie działania, aby to zadanie 

wykonać. Z uwagi na to, że nie spełniamy podstawowego warunku nie możemy złożyć akcesu do 

P. Wojewody Warmińsko- Mazurskiego. Reasumując, została podjęta decyzja, że z przyczyn 

niezależnych takiego wniosku na dzień dzisiejszy nie możemy złożyć. 

 

Szóste posiedzenie odbyło się 13 marca 2024 r. Podjęto w nim uchwały w sprawach: 

1. zmian w budżecie powiatu w Nidzicy na 2024 rok. 

2. udzielenia pełnomocnictwa procesowego dla radcy prawnego Malwinie Wajda-Bałdyga 

do reprezentowania Powiatu Nidzickiego  - Powiatowego Urzędu Pracy w Nidzicy w 

sprawie przeciwko STOWARZYSZENIU DOM BARTNIKA o zwrot 

niewykorzystanego finansowania części kosztów wynagrodzeń pracowników oraz 

należnych od tych wynagrodzeń składek na ubezpieczenia społeczne w przypadku 
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spadku przychodów z działalności statutowej w następstwie wystąpienia COVID-19 

wypłaconych w ramach zawartej umowy z dnia 7 maja 2021r. 

 

W dalszej części porządku obrad, Zarząd Powiatu zapoznał się z podjętymi działaniami 

audytowymi w ZOZ w Nidzicy. Przeprowadzona została również analiza finansowa. Dane 

finansowe, które są przetwarzane przez ZOZ są  poprawne pod względem księgowym, natomiast 

jeśli chodzi o rozporządzenie Ministra Zdrowia w sprawie szczegółowego rachunku kosztów w 

podmiotach leczniczych będących świadczeniodawcami, to ww. rozporządzenie wskazuje na 

konieczność ewidencji kosztów niemalże do kosztów pojedynczego pacjenta. Wykonano analizę 

otoczenia tzn. że zbadano z jakich świadczeń korzystają mieszkańcy regionu, z jakich korzystają w 

tym szpitalu i w prywatnych przychodniach oraz jakie są główne problemy zdrowotne 

mieszkańców. Wiadomo, że w tych problemach zdrowotnych jest ogromna szansa dla ZOZ, 

ponieważ są to problemy  bieżące specyficznej populacji, która jest wiekowa, ma 

wielochorobowość, potrzebuje pomocy tu i teraz, ale nie pomocy wysoko zaawansowanej. Pacjenci 

potrzebują bieżącej pomocy. Na pierwszym miejscu szpital powinien stawiać na kobiety ponieważ, 

u kobiet największy jest wskaźnik nowotworów w stopniu 3 i 4. Kobiety z tego regionu trafiają do 

ośrodków ościennych albo i dalszych w stopniu 3 i 4 zaawansowania. Sporo jest potrzeb pod 

względem ginekologicznym, potrzeb w zakresie nadciśnienia i cukrzycy, dużo jest stopy 

cukrzycowej, sporo naszych mieszkańców wyjeżdża w celu wykonania zabiegów związanych z 

trudno gojącymi się ranami, stopą cukrzycową. Wyjeżdżają oni do innych szpitali, żeby otrzymać 

tam świadczenia. Jeżeli takie stany mamy tutaj w dużej ilości oznacza to, że nie wyłaniamy i nie  

leczymy wcześniej cukrzycy. Oznacza to, również, że nasze POZ i ambulatoryjne podmioty nie są 

wydolne w zakresie szybkiego dostępu do diagnostyki i ustawienia szybkiego leczenia. Propozycja 

osoby przygotowujące audyt była taka, aby P. Dyrektor raz w tygodniu otrzymywała raport z 

kluczowych parametrów finansowych szpitala, po to, aby mogła reagować odpowiednio. Jednakże 

do tego, musi być po pierwsze przygotowana analiza finansowa. Ponadto, zostały wyznaczone 

wskaźniki zadłużenia oraz dokonano analizę rozliczeń z NFZ. Uzyskano informację, że szpital nie 

rozlicza się prawidłowo z funduszem NFZ. Zidentyfikowano również, że szpital mógłby mieć 

większe przychody, a ich nie ma przez wadliwość rozliczeń. Została przeprowadzona również 

analiza zatrudnienia, która stanowi znaczy udział w kosztach podmiotu. To jakie jest obłożenie w 

szpitalu, jaki jest profil pacjentów, czy pacjent przyjmowany na oddział jest załatwiany od razu itd., 

to wszystko to są parametry sprawności organizacji, szpital musi realizować swoje zadania tak, aby 

zarabiać. Ponadto, Zarząd uzyskał informację, że za 2023 r. NFZ pozwolił, że jeżeli któryś ze 

szpitali nie wykonał budżetu to może go wykonać w 2024 r., dodatkowo jeśli w 2024 r. zostanie 

przekroczony budżet to NFZ zapłaci nam za nadwykonania. Wskazane zostało również to, że dla 

szpitala najistotniejsze jest przekroczenie wartości ryczałtu hospitalizacji na odpowiednich 

hospitalizacjach zapewniających rentowność, aby kontrakt w 2025 r. był wyższy. Nadwykonania 

skutkują zwiększeniem ryczałtu na okres kolejny. Dla populacji ważna jest ambulatoryjna opieka 

specjalistyczna która jest nielimitowana, czyli ile jej wykonamy, tyle za nią NFZ zapłaci.  

 

Następnie, Zarząd Powiatu uzyskał informację, że mieszkańcy regionu bardzo potrzebują 

podstawowych świadczeń specjalistyczno- szpitalnych. Ponadto, udział w przychodach z innej 

działalności mógłby być większy, a szpitale obecnie korzystają z programów dofinansowania 

centralnych, programów profilaktycznych, z projektu z funduszu medycznego. Jest tych 

programów sporo, z których nie tylko pozyskuje się środki, ale to daje możliwość realizacji 

dodatkowych świadczeń głównie z zakresu profilaktyki na rzecz naszych mieszkańców.  
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Siódme posiedzenie odbyło się 18 marca 2024 r. W trakcie obrad, Zarząd Powiatu pozytywnie 

zaopiniował projekty uchwały Rady Powiatu w Nidzicy w sprawach: 

 

1. zmian w budżecie powiatu na 2024 rok. 

2. skargi z dnia 30 września 2023 roku odnośnie nieprawidłowości jakie miały zaistnieć w 

Zespole Opieki Zdrowotnej w Nidzicy. 

3. zmiany Uchwały Nr VI/35/2019 z dnia 22 lutego 2019 r. w sprawie powołania Rady 

Społecznej działającej przy Zespole Opieki Zdrowotnej w Nidzicy. 

 

Zarząd Powiatu w Nidzicy zapoznał się z pismami Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy o 

pomoc w sfinansowaniu kolonskopu, (koszt zakupu wynosi 150.000,00 zł) oraz  o wsparcie w 

zakupie oraz wymianie kotła grzewczego na nowy (szacunkowy koszt to kwota 165.000,00 zł). 

Zarząd uznał, że do podjęcia decyzji w powyższych sprawach konieczna jest w pierwszej kolejności 

opinia Społecznej Rady ZOZ w Nidzicy. Dalej, na posiedzeniu zostało przedstawione pismo, które 

Zarząd Powiatu skierował do  P. Wojewody W-M w Olsztynie, że Powiat Nidzicki nie spełnia 

warunku, aby samodzielnie lub na podstawie porozumienia z Powiatem Działdowskim zrealizować 

zadania jakim jest utworzenie centrum zdrowia 75+. 

W dalszej części porządku obrad, Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawami związanymi z 

gospodarowaniem nieruchomościami. Kierownik Wydziału Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami P. Marek Kaszubski przedstawił  zawiadomienie Warmińsko- Mazurskiego 

Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie, informujące o wydanej przez P. Wojewodę decyzji nr 02/24 

z dnia 05.03.2024 r. o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dla zadania pn.: „Budowa 

obwodnicy m. Nidzica w ciągu drogi wojewódzkiej nr 604 od km 3+966 do km 7+045,48”. 

Następnie zostało przedstawione zawiadomienie o wszczęciu na żądanie strony postepowania 

administracyjnego w sprawie wydania pozwolenia na budowę budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego wraz z zagospodarowaniem działki nr 104/4 w obrębie 5 miasta Nidzica przy ul. 

Kościuszki. Dalej, P. Kierownik przedstawił pismo mieszkańca Nidzicy, w którym to zwraca się z 

prośbą o odkupienie części działki nr 169/2 na której znajduje się ogrodzenie postawione przez 

Rejon Dróg Wojewódzkich w Nidzicy i Powiatowy Zarząd Dróg w Nidzicy. Wnioskodawca 

wskazuje w piśmie, że ogrodzenie zajmuje część Jego działki, z której nie może korzystać, a opłaca 

za nią podatki. Zarząd postanowił, że muszą zostać przeprowadzone rozmowy z 2 

współwłaścicielem i wówczas zostanie ustalone wspólne stanowisko w tej sprawie.  

Ponadto, Zarząd Powiatu w Nidzicy zapoznał się z informacją, że Dyrekcja Zespołu Szkół 

Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy została podpisana umowa na okres od 14.03.2024r. 

do 26.03.2024r. na wynajem sali gimnastycznej na cele sportowe. Przedmiotem najmu jest sala 

gimnastyczna z dostępem do WC i szatni znajdująca się przy ul. Wyborskiej 12, za odpłatnością 

łącznie 480,00 zł netto plus VAT z klubem sportowym GLKS Janowo. 

Następnie, Zarząd Powiatu zapoznał się z wnioskiem o wydanie opinii ZRID w sprawie 

rozbudowy dróg powiatowych w zakresie budowy ciągu pieszo-rowerowego w ciągach dróg 

powiatowych  na odcinku Nidzica- Kownatki. Wniosek został pozytywnie zaopiniowany bez uwag. 

 

Starosta 

 / - / Marcin Paliński 

 


